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Svar på interpellation om Skutberget från Lena 
Grip (V)

Lena Grip (V) har i en interpellation ställt sju frågor angående Skutberget till 
undertecknad. Svaren återfinns efter varje fråga.

1. Hur ska ni se till att säkra allmänhetens tillgång till natur, 
stillhet, motionsspår och bad utan att en eventuell nöjespark stör 
och begränsar? 

För att Karlstad ska kunna utvecklas både vad gäller besöksnäring 
och friluftsliv krävs att vi tittar på både nuvarande och framtida 
behov. Vi behöver ta hänsyn till var det bor många människor och 
var det behövs friluftsområden och andra möjligheter till rekreation. 
Vandringsleder, badplatser, konstgräsplaner och grönområden är 
något som vi arbetar med att utveckla i hela kommunen. Skutberget 
är ett av dessa områden som vi ska fortsätta att utveckla för just 
friluftsliv och rekreation. Huvuddelen av Skutberget som inkluderar 
kustlinje med både klipp- och sandstrandbad, skog med motionsspår 
och leder berörs väldigt lite av en etablering av Muminvärlden (se 
karta). Visionen för arbetet är att Skutbergsområdet ska stimulera 
människor i alla åldrar till aktiviteter och upplevelser med naturen 
som utgångspunkt. Följande finns på Skutbergets friluftsområde idag 
och ambitionen är att det ska finnas kvar (något kanske måste 
flyttas), även om Skutberget kompletteras med Muminvärlden:

- Sex motions-/elljusspår för promenader/löpning/skidåkning
- Vandringsled Skutberget-Kil
- Utegym
- Mountainbikebana
- Boule
- Bad
- Grillplatser
- Beachvolleyplaner
- Discgolfbana
- Fotbollsplaner
- Slinga anpassad för rullstolar
- Badramp för personer med funktionsvariationer vid stranden
- Utomhusteaterscen (gräskullen, amfiteatern)
- Friluftsfrämjandet
- Hundkapplöpningsbana
- Kajaker för uthyrning 
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- Minigolfbana/äventyrsgolf 
- Camping och restaurang 

Blir det en etablering kommer en liten del av motionsspåren att dras 
om och anslutas till en ny servicebyggnad som kan få ett nytt läge vid 
vattnet i väster, närmare startpunkten för motionsspåren i skogen 
väster om Bomstadvägen. Många väljer redan idag att parkera i de 
västra delarna av Skutberget för att nyttja spåren i skogen. 

När det gäller företaget Muminvärlden som kommunen har 
diskussioner med, så handlar det om en temapark som ska smälta in i 
den befintliga naturmiljön. Det handlar alltså inte om en nöjespark 
med karuseller och berg- och dalbanor. Muminvärlden är en teater- 
och sagobetonad park som fokuserar på att fungera i nära samklang 
med naturen. Parken i Nådendal har gjort kontinuerliga 
naturinventeringar, som visat att till exempel fågellivet inte påverkats 
negativt. Viss störning är oundvikligt precis i närområdet från teater 
och besökare, men upplevelsen av att ha besökt parken i Nådendal är 
att kringliggande naturområden på ön inte störs påtagligt av parkens 
verksamheter. 

2. Om förslaget skulle bli av innebär det ytterligare en privatisering 
av offentliga rum, där dem som marken tillhör – Karlstadborna 
– måste betala för att få vistas. Ser du något problem med 
privatisering av offentliga rum? 

Som förtroendevalda har vi ett ansvar för kommunens utveckling. 
Det innebär bland annat vi ska medverka till att det skapas fler jobb, 
att Karlstad ska var en attraktiv besöksort samtidigt som vi har ett rikt 
och tillgänglighet friluftsliv. Det är naturligtvis alltid en avvägning 
och utmaning när olika områden ska utvecklas och det finns många 
olika faktorer att ta hänsyn till. I detta fall tycker jag att de går att 
kombinera på ett bra sätt. Större delen av Skutberget är och kommer 
att vara avgiftsfri och öppen för alla som vill vistas där. Det är endast 
en del av området som eventuellt blir plats för temaparken 
Muminvärlden. Delar av den marken är redan idag arrenderad av 
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privatpersoner och inte tillgänglig för allmänheten. Vi har full respekt 
för att dessa personer är ledsna över att kanske bli av med sina 
arrenden. Men en temapark skulle göra det området tillgängligt för 
fler och vara till glädje för många barnfamiljer.  Kommunens 
översiktsplan pekar ut hela Skutberget som lämpligt för 
upplevelseanläggning och ambitionerna att utveckla området för 
besöksnäring har funnits sedan 1980-talet. Lägena kring Vänern som 
är möjliga att etablera besöksverksamhet på är mycket få, samtidigt 
som det aktuella området är en mindre utnyttjad del av Skutberget. 

3. Det talas i artiklar om stora summor pengar, men det är oklart 
vad Karlstad kommun ska stå för. Vilken insats kommer 
kommunen ha i projektet, och vad bidrar Muminvärlden med? 

Muminvärlden står för uppbyggnaden av parken och de kostnader 
som rör deras verksamhet. De uppskattar att det handlar om en 
investering på 200 miljoner kronor. Karlstads kommun kommer att få 
stå för en del kostnader som gäller VA och infrastruktur, men 
eftersom det inte tagits fram detaljplaner ännu är det för tidigt att 
säga vad det kommer att kosta kommunen. Men vi bedömer att en 
sådan här stor etablering kommer att generera intäkter i form av ökad 
omsättning inom handel och besöksnäring många år framöver och 
därför är en klok satsning som utvecklar hela kommunens tillväxt. 
Det i sin tur ger förutsättningar för ett bra skatteunderlag som kan 
användas till att utveckla välfärden.

4. Kommer marken att säljas till företaget? Hur värderas i så fall 
marken? 

Marken kommer inte att säljas till företaget. Marken kommer att 
upplåtas som tomträtt. Intäkten är kopplade till värdet av marken och 
hur det förändras över tid.

5. Med tanke på sviktande lönsamhet i många andra typer av 
nöjesparker; finns det en plan för vad som händer om det inte 
går så bra som man kalkylerat? Om parken går i konkurs? 
Vilken är risken för kommunen? 

Kommunen riskerar inget förutom att marken återfaller till 
kommunen. Muminvärlden värnar om natur och miljö och har sagt 
att de vill använda befintliga byggnader på området och inte fälla 
några träd. 

6. Det finns fortfarande stora osäkerheter i projektet och det är 
många år kvar innan någon park kan öppnas. Vad händer fram 
till dess, eller om projektet inte går i lås? Kommer eftersättandet 
av underhåll på Skutberget då att fortgå? Eller kommer de 
satsningar som presenterades vid presskonferensen genomföras 
ändå, oavsett vad som händer med Muminlandet? 
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Kultur- och fritidsförvaltningen har avsatt cirka 4 miljoner kronor de 
kommande tre åren för att utveckla friluftslivet på Skutberget. 
Arbetet har redan påbörjats, bland annat har området vårstädats, den 
nedbrunna grillplatsen har tagits bort och återvinningsstationer har 
ställts ut. En ny grillplats har byggts på udden utanför den östra 
badstranden. Den kommande tiden ska en ny grillplats byggas som 
ersätter den som brann ned, en badstege ska sättas upp vid klipporna 
nedanför Skutbergsgården och den slingrande gångvägen på 
klipporna mellan badstranden och Skutbergsgården ska lagas. I höst 
planerar kultur- och fritidsförvaltningen att ha medborgardialog kring 
hur det anläggnings- och aktivitetsbaserade friluftslivet ska utvecklas 
med inriktning på barn och unga.

7. Muminlandet i Åbo har (med vissa undantag) öppet endast 
under juni, juli och augusti. Ser planerna för en eventuell park i 
Karlstad ut på samma sätt, eller kommer området vara öppet för 
Karlstadsbor och besökare större delar av året?

En temapark för Mumin kommer, enligt företaget, att ha en säsong 
som sträcker sig från april-oktober samt några veckor på vintern. I 
Nådendal är området öppet när parken är stängd för säsongen. Det är 
dock en fråga som diskuteras i förhandlingarna. Eventuellt kan en 
viss del av parken hållas öppen när parken är stängd för säsongen. 

Per-Samuel Nisser (M)
kommunstyrelsens ordförande


